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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XVII/2012 

 

 

z XVII Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

26 kwietnia 2012r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 26 kwietnia 2012r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 26 kwietnia 2012r., o godz. 14:45. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych – 0 radnych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- 0 

 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

3. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

5. Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach 

6. Małgorzata Przybysz – Referent ds. informatycznych, Pożytku Publicznego i Ochrony 

Danych Osobowych, 

7. Joanna Nolka – Podinspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami 

8. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Rolnictwa Leśnictwa  

i Gospodarki Gruntami, 

9. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

XVII/129/2012 

XVII/130/2012 

XVII/131/2012 

XVII/132/2012 

XVII/133/2012 

9 – 10 

11 

11 – 14 

14 – 15 

15 - 16 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

9. Sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2011. 

10. Podjęcie Uchwał w sprawie:  

a) nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Rakoniewice części nieruchomości, 

b) nadania nazw ulic w miejscowości Rakoniewice i Rostarzewo, 

c) zmiany budżetu na 2012 rok 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 

2012-2019, 

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu na realizację 

zadania – zakup busów na potrzeby warsztatów terapii zajęciowej. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XVII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 26 kwietnia 2012 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady oddał głos Franciszkowi Gwardzikowi – redaktorowi naczelnemu 

dwutygodnika „Powiaty – Gminy”. Redaktor ogłosił, że pierwsze miejsce w konkursie na 

promocyjną gminę zajęła gmina Rakoniewice. Następnie wręczył Burmistrzowi i 

Przewodniczącemu Rady okolicznościowy dyplom i puchar. 

 

Dalej Przewodniczący Rady poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy 75 

rocznicę śmierci Michała Drzymały. 

 

Godz. 13:03 – na salę obrad wszedł radny M.Tata. Aktualna liczba radnych biorących udział 

w Sesji to 13 radnych. 

 

Godz. 13:05 – na salę obrad weszła radna K.Lulkiewicz. Aktualna liczba radnych biorących 

udział w Sesji to 14 radnych. 

 

Godz. 13:08 – na salę obrad wszedł radny B.Chałupka. Aktualna liczba radnych biorących 

udział w Sesji to 15 radnych. 
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Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad do punktu 10. 

„Podjęcie Uchwał” jako podpunkt e) projektu Uchwały w sprawie: udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Grodziskiemu na realizację zadania – zakup busów na potrzeby 

warsztatów terapii zajęciowej. 

 

Radni nie zgłosili innych wniosków. 

 

Przewodniczący poddał swój wniosek pod głosowanie. 

W głosowaniu nad zmianą porządku obrad wzięło udział 15 obecnych radnych. Rada przyjęła 

wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

Dalej Przewodniczący przedstawił obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XVI/2012 z XVI Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie.  

 

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 15 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XVI Sesji Rady.   

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

jakiś wniosek. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tym punkcie.  
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Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał B.Schulz – Sołtys Wioski, który odniósł się do swojego wystąpienia na XVI Sesji 

Rady Miejskiej. Wyjaśnił, że mówił o osobie, która miałaby zająć się sprawami dotyczącymi 

sołtysów, np. wyszukiwaniem dotacji oraz innych możliwości, które sołtysi mogą uzyskać z 

zewnątrz. Dalej sołtys przeprosił za zbyt emocjonalne wystąpienie na ostatniej sesji. 

Sołtysi nie zabrali więcej głosów. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).      

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Sprawozdanie ze swojej działalności 

przygotował również Zastępca Burmistrza – A. Pawłowski (sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu). 

 

Następnie Burmistrz poinformował, że dnia 30 kwietnia br. o godzinie 10 na Józefinie 

zorganizowane zostanie spotkanie przez posła Stanisława Kalembę. Spotkanie będzie 

dotyczyć stanu prawnego terenów na Józefinie, które należą do Agencji Nieruchomości 

Rolnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności 

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 15 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych. 
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Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym jednogłośnie.  

 

 

Pkt 8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Rady oddał głos pani Danucie Marciniak – Kierownikowi Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rakoniewicach, która przedstawiła Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej. Ocena 

Zasobów Pomocy Społecznej stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Głos zabrał radny T.Dolata, który powiedział, że Kierownik OPS przedstawiła opis stanu 

faktycznego w porównaniu z wcześniejszymi działaniami. Radny zapytał o ocenę zasobów - 

czy są one wystarczające czy też nie. 

 

Kierownik OPS w Rakoniewicach, D.Marciniak odpowiedziała, że ostatnie jej zdanie mówi o 

tym w jakim zakresie występują braki, np. w liczbie pracowników socjalnych w gminie 

Rakoniewice. Ponadto istnieje również potrzeba rozwijania poradnictwa. 

 

Radny T.Dolata powiedział, że temat ten omawiany jest też w innych gminach i powiecie. W 

związku z tym radny zapytał czy istnieje na tym szczeblu współdziałanie, np. w poradnictwie.  

 

D. Marciniak odpowiedziała, że poradnia w Grodzisku Wielkopolskim jest dostępna dla 

mieszkańców Rakoniewic lecz jej dostępność jest nie taka jaka powinna być. 

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie Oceny Zasobów Społecznych. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem Oceny Zasobów Społecznych wzięło udział 15 obecnych 

radnych. Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało 

się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła Ocenę Zasobów Pomocy 

Społecznej na rok 2011 dla gminy Rakoniewice. 
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Pkt 9. Sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2011. 

Przewodniczący Rady oddał głos pani Małgorzacie Przybysz, która przedstawiła 

sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za rok 2011, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radna G. Cielecka zapytała czy dotacje, które pozyskują kluby i stowarzyszenia z Gminy są 

wystarczające.  

 

M. Przybysz odpowiedziała, że stowarzyszenia oraz kluby nie zgłaszają wniosków o 

podwyższenie kwoty przeznaczonej na wsparcie realizacji zadania. 

 

Następnie głos zabrał radny M.Maćkowiak, który powiedział, że na sesje podczas których 

omawiane są takie tematy dobrze byłoby zaprosić prezesów klubów sportowych oraz 

stowarzyszeń, ponieważ wówczas mogliby odpowiedzieć na wszystkie szczegółowe pytania. 

 

Przewodniczący Rady, K.Krawczyk dopowiedział, że przedstawicieli stowarzyszeń i klubów 

sportowych można zaprosić również na posiedzenie komisji. 

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani uwag. 

 

Dalej Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie przedstawionego sprawozdania. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 15 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych.   

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z rocznego programu 

współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

rok 2011. 
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Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy w obradach. 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwał w sprawie: 

A) Po przerwie, projekt Uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę 

Rakoniewice części nieruchomości przedstawiła J. Nolka. 

 

Na początku J. Nolka wyjaśniła, że na ostatnim posiedzeniu komisji przedstawiony został 

projekt uchwały w nieco innej formie lecz zmiany nie wpływają na przebieg ani też na formę 

nabycia nieruchomości. Następnie przedstawiła projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy Rakoniewic 

nieruchomości. 

Właściciel nieruchomości dla której w Wydziale Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowego w  

Grodzisku Wlkp. prowadzona jest księga wieczysta KW PO1S/00020598/0 skierował do  

Gminy Rakoniewice zaproszenie do zawarcia umowy przekazania nieruchomości.  

Przedmiotem przekazania ma być działka nr 361/11 o pow. 0,3881 ha obręb  Drzymałowo,  

stanowiąca drogę wewnętrzną.  Dla terenu obejmującego działkę nr 361/11 gmina nie posiada  

obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W stosunku do  

działki nie  wydano również decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego. Działka ta nie  

została także – stosowną uchwałą rady - zaliczona do kategorii dróg gminnych.  

W niektórych okolicznościach, ze względu na realizację nałożonego na gminę zadania 

zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej, gmina może przejmować drogi 

wewnętrzne.   

Art. 902
1
 § 1 k.c. stanowi, że przez umowę przekazania nieruchomości  

jej właściciel zobowiązuje się nieodpłatnie przenieść na gminę własność nieruchomości. 

Umowa przekazania jest umową regulowaną przepisami art. 155 i 158 k.c., a zawarta  
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w art. 902
1
 konstrukcja oparta jest na wymaganej zgodzie organu stanowiącego do zawarcia 

umowy.  

 

Głos zabrał radny W.Bazan, który zapytał do czego zobowiązuje gminę przejęcie tego terenu 

- czy gmina musi wykonać drogę na tym terenie a jeśli tak to w jakim czasie oraz w jakiej 

kolejności, ponieważ do wykonania jest wiele innych, pilnych zadań. 

 

J. Nolka odpowiedziała, że kolejność wykonywanych zadań zależy od planów przyjętych w 

budżecie gminy. Dodała, że właściciel złożył też deklarację partycypacji w kosztach budowy. 

 

Radny W.Borowski zapytał jaka jest długość tej drogi. 

 

J.Nolka odpowiedziała, że nie wie jaka jest jej długość. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 2 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. Uchwała Nr 

XVII/129/2012 w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy Rakoniewice 

nieruchomości, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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B) Projekt Uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Rakoniewice i 

Rostarzewo przedstawił P. Sobecki. 

 

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Gospodarki Komunalnej w sprawie numeracji 

nieruchomości (Dz. U. z dnia 10 lipca 1968 roku nr 23 poz. 151) nieruchomości zabudowane 

powinny być oznaczone numerami porządkowymi. W związku z zabudową działek przy 

drodze oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 614 położonym w Rostarzewie oraz 18/15 

położonej w Rakoniewicach celu oznaczenia nieruchomości przy nich położonych (w 

miastach i osiedlach każda ulica powinna mieć odrębną porządkową numerację 

nieruchomości), zaistniała konieczność nazwania ulic.  

Zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie nazw ulic i 

placów publicznych, w związku z tym podjęcie niniejszej uchwały uznaje się za zasadne.   

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/130/2012 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Rakoniewice i 

Rostarzewo stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

C) Następnie T. Kmiecik – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt Uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na 2012 rok. 

 

Najpierw Skarbnik Gminy, T.Kmiecik przedstawiła autopoprawki Burmistrza do projektu 

Uchwały. 

 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 8.500 zł dla projektu pn. Wyznaczanie szlaków pieszych i 

rowerowych na terenie Gminy Rakoniewice, której celem jest rozwój infrastruktury 
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turystycznej w Gminie Rakoniewice poprzez wyznaczenie szlaków rowerowych oraz 

zamontowanie 10 miejsc postojowych ”w ramach PROW . 

W budżecie gminy zabezpieczono środki na wydatki kwalifikowane czyli kwoty netto, 

podatek VAT nie jest zaliczony do kosztów kwalifikowanych stąd zwiększenie wydatków w 

§ 4300 jako koszty niekwalifikowane.   

 

Zmiana kwalifikacji wydatku w tym oznaczenia  czwartej cyfry paragrafu dla projektu 

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P 

od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice – Etap I, od Rakoniewice w kierunku 

miejscowości Wioska o długości ok. 1.800m” . Zmiana polega na zmniejszeniu wydatków 

kwalifikowanych z budżetu krajowego oznaczenie § 6059 o kwotę 125.934,96 zł a 

zwiększenie wydatków niekwalifikowanych  o 115.934,96 i poza projektem 10.000 zł oraz 

1.000 zł  na opłatę roczną za wyłączenie gruntu spod produkcji rolnej dla inwestycji, razem 

zwiększenie § 6050 – 126.9340,96. 

 

Radni do przedstawionych autopoprawek nie zgłosili żadnych pytań.    

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie. W głosowaniu nad 

przyjęciem autopoprawek wzięło udział 15 obecnych radnych. Za przyjęciem autopoprawek 

głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza. 

 

Następnie T.Kmiecik przedstawiła projekt uchwały uwzględniając przyjęte autopoprawki. 

 

 Wydatki budżetu   

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne krajowe   zał nr 1,2 

Zmniejszenie  wydatków majątkowych na zadanie pn. „ Ścieżka pieszo – rowerowa i ciąg pieszo- jezdny na 

odcinku Rakoniewice -Rostarzewo wzdłuż drogi krajowej nr 32” w kwocie : 6.000 zł .  

Drogi publiczne powiatowe zał nr 1,2, 3 
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1. Nowe zadanie  „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem, wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P 

od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice  o długości ok. 6 km, II etap od m. Wioska w kierunku 

Rakoniewic  o długości ok. 1,3 km”, kwota wydatku to : 5.000 zł z przeznaczeniem na wykonanie kosztorysów 

częściowych.    

2. Zmiana kwalifikacji wydatku w tym oznaczenia  czwartej cyfry paragrafu dla projektu Budowa ciągu pieszo-

rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości 

Rakoniewice – Etap I, od Rakoniewice w kierunku miejscowości Wioska o długości ok. 1.800m” . Zmiana polega 

na zmniejszeniu wydatków kwalifikowanych z budżetu krajowego oznaczenie § 6059 o kwotę 125.934,96 zł a 

zwiększenie wydatków niekwalifikowanych  o 115.934,96 i poza projektem 10.000 zł oraz 1.000 zł  na opłatę 

roczną za wyłączenie gruntu spod produkcji rolnej dla inwestycji, razem zwiększenie § 6050 – 126.9340,96  

3. Umieszczenie w załączniku wydatki majątkowe zadania, które było w Wieloletniej Prognozie Finansowej  pod 

nazwą „ Program: Budowa dróg powiatowych, Cel: Poprawa bezpieczeństwa ruchu. Remont drogi powiatowej 

nr 2755P na odcinku Wola Jabłońska – Rakoniewice” kwota wydatku 492.088,70 zł . Zgodnie  z Uchwałą Rady 

Nr XLI/369/201 z dnia 30 września 2010  zmienionej Uchwałą Nr XV/117/2012 z dnia 16 lutego 2012, Gmina 

Rakoniewice udzieli pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu na w/w zadanie , w roku 2012 w kwocie :  

492.088,70 zł i w roku 2013 : 377.325,96 zł.   

Dz. 630 Turystyka     

Zadania w zakresie upowszechniania turystyki zał. nr 1 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 8.500 zł dla projektu pn. Wyznaczanie szlaków pieszych i rowerowych na 

terenie Gminy Rakoniewice, której celem jest rozwój infrastruktury turystycznej w Gminie Rakoniewice poprzez 

wyznaczenie szlaków rowerowych oraz zamontowanie 10 miejsc postojowych ”w ramach PROW . 

W budżecie gminy zabezpieczono środki na wydatki kwalifikowane czyli kwoty netto, podatek VAT nie jest 

zaliczony do kosztów kwalifikowanych stąd zwiększenie wydatków w § 4300 jako koszty niekwalifikowane.   

Dz. 801 Oświata i wychowanie    

Szkoły podstawowe zał nr 1 

Zmniejszenie wydatków dla szkoły w Rostarzewie w wydatkach usług remontowych w kwocie ; 34.200 zł, które 

były przeznaczone na remont szkoły. 

Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 
Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych zał nr 1,2,3 
Udzielenie pomocy finansowej powiatowi grodziskiemu w wysokości : 25.700 zł z przeznaczeniem na zakup 
busów na potrzeby warsztatów terapii zajęciowej. 
 

Przesunięcia wydatków między jednostkami 

Na podstawie postanowień Uchwały Nr XV/116/2012 z 16.02.2012 r. w sprawie podziału środków 

wyodrębnionych w budżecie organu prowadzącego szkoły na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz zatwierdzenia Regulaminu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach na terenie Gminy Rakoniewice  

Przeniesienie z planu wydatków UMG w dz. 801 rozdz. 80146 § 4300 do wydatków następujących jednostek 

oświatowych :  

Dz  801 rozdz. :  80101 § 4300 – 5.035 zł dla Przedszkola Rakoniewice oraz dz. 801 rozdz. :  80146 § 4300 –  

1.425  zł. dla ZPSG w Rostarzewie. 
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Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/131/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 

 

D) Dalej również T. Kmiecik przedstawiła projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2012-2019. 

 

W załączniku nr 1 Uchwały Nr XIV/114/2011 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 28 

grudnia 2011 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewicach na lata 

2012-2019 wprowadzono zmiany ( dostosowano do postanowień art.226 ust.1 uofp.) w 

związku ze zmianą wielkości dochodów na 2012 po wprowadzeniu zmian kwot subwencji, 

udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych, dotacji na zadania z zakresu 

administracji rządowej oraz dotacji na realizacje zadań własnych gminy. 

Po dokonanych zmianach dochody ogółem zwiększono o 269.495 zł, w tym bieżące o 

197.495 zł , a  majątkowe o 72.000 zł.  

W wydatkach zmiany dotyczą : zwiększenia wydatków ogółem o 3.144.928 zł , zwiększenia 

wydatków bieżących o : 1.311.128 zł , w tym na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o 

21.326,36 zł, wydatki związane z funkcjonowaniem organów jst zwiększono o 177.348,07 zł.                                                      

Na zrównoważenie budżetu wprowadzono  wolne środki, zgodnie z art. 217 ufp. w kwocie : 

2.871.333 zł w tym na pokrycie deficytu 1.271.333 zł .                                                             

Zwiększono wydatki majątkowe o kwotę : 1.830.800 zł.    

W roku 2012 nie będzie wydatków majątkowych objętych limitem art. 226 ust.4 ufp., 

natomiast w roku 2013 zmniejszono o kwotę : 377.325,96 zł. 

Powyższe zmiany spowodowały zmiany w następujących wskaźnikach:  

- planowana łączna kwota spłaty zobowiązań w roku 2012 z 6,76% na 6,71%,  

- maksymalny dopuszczalny wskaźnik spłaty z art.273 ufp w roku 2012 z 10,27% na 11,41%,    

  w roku 2013 z 10,15% na 8,92%, w roku 2014 z 8,85% na 7,78% w roku 2015 z z 10,52%   
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  na 9,45%,  

- zadłużenie z art.170 sufp w roku 2012 z 35,31% na 35,05%.  

W załączniku nr 3 „ Wykaz przedsięwzięć do WPF na lata 2012 – 2016  

Wykreślono zadanie pn. „ Remont drogi powiatowej Nr 2755 na odcinku Wola Jabłońska – 

Rakoniewice” okres realizacji 2012-2013, które nie będzie bezpośrednio realizowane przez 

Gminę Rakoniewice, udział Gminy w tym zadaniu to pomoc finansowa zgodnie z 

postanowieniami Uchwały Rady Nr XLI/369/201 z dnia 30 września 2010  zmienionej 

Uchwałą Nr XV/117/2012 z dnia 16 lutego 2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Grodziskiemu oraz zabezpieczenia w budżecie gminy na lata 2012-2013 środków 

finansowych na realizację projektu : „ Remont drogi powiatowej nr 2755P na odcinku Wola 

Jabłońska- Rakoniewice” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 

na lata 2007-2013”. W roku 2012 kwota dofinansowania to 492.088,70 zł ( wydatek ujęty jest 

w wydatkach majątkowych na rok 2012) i w roku 2013.- 377.325,96 zł. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/132/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2012-2019 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

E) Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu na 

realizację zadania – zakup busów na potrzeby warsztatów terapii zajęciowej przedstawił 

P. Sobecki. 

 

Powiat Grodziski jako jedno z zadań do zrealizowania stawia sobie pomoc osobom 

Niepełnosprawnym. Pomoc taką może realizować m.in. poprzez wspieranie stowarzyszeń 

prowadzących na terenie powiatu tj. warsztatów terapii zajęciowej. Aby stowarzyszenia te 

mogły realizować swoje zadania na rzecz uczestników prowadzonych przez nie zajęć muszą 
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posiadać do tego niezbędny sprzęt, m.in. samochody przystosowane do przewozu osób 

niepełnosprawnych. 

W związku z powyższym Powiat Grodzisk w ramach „Programu wyrównywania szans 

między regionami II” złożył do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych wniosek o dofinansowanie zakupu dwóch busów i uzyskał środki w 

wysokości 70.870,00 zł. Warunkiem wsparcia przez Powiat tego zakupu było wspólne 

podjęcie tego zadania przez same stowarzyszenia oraz samorządy. 

Szacunkowy koszt zakupu dwóch busów przystosowanych do przewozu osób 

niepełnosprawnych to kwota 240.000,00 zł. 

Na podstawie ustaleń ze Starostą Grodziskim, Gmina Rakoniewice zobowiązuje się do 

partycypowania w kosztach zakupu na podstawie porozumienia.  

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/133/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Grodziskiemu na realizację zadania – zakup busów na potrzeby warsztatów terapii zajęciowej 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Pkt 11. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że w dniach 28-29 kwietnia w Woli Jabłońskiej odbędzie 

się festiwal historyczny.  Następnie poinformował, że dnia 3 maja o godz. 10 odbędzie się 

msza w intencji Ojczyzny, dalej biegi oraz przemarsz z kijkami. 

 

Następnie radny W. Borowski zapytał kiedy rozpoczną się realizacje inwestycji w gminie 

m.in. drogi do Rostarzewa oraz chodnika na ulicy Dadaczyńskiego w Rakoniewicach. 
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Burmistrz odpowiedział, że pytania dotyczące dróg powiatowych powinny być kierowane do 

Zarządu Powiatu. Następnie poinformował, że został ogłoszony przetarg na budowę chodnika 

na ulicy Dadaczyńskiego. 

 

Dalej głos zabrała radna G.Cielecka, która zapytała czy w przetargach brana jest także pod 

uwagę ulica 3 Maja w Rostarzewie. 

 

Burmistrz odpowiedział, że ulica 3 Maja w Rostarzewie również jest brana pod uwagę – 

przetarg na jej remont został już rozstrzygnięty. 

 

Radna G.Cielecka zapytała jak wygląda sprawa lamp o których już wcześniej była mowa. 

 

P.Sobecki, Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej odpowiedział, że przy budowie ciągu 

pieszo – jezdnego, ścieżki pieszo – rowerowej Rakoniewice – Rostarzewo oraz ciągu pieszo – 

rowerowego Rostarzewo – Wolsztyn nie przewiduje się budowy oświetlenia. Projekt 

przewiduje jedynie oświetlenie azylu obok firmy Indrol. 

 

Dalej radna G.Cielecka zapytała o położenie kostki w Rostarzewie. 

 

Burmistrz odpowiedział, że Pan Nowacki o tym pamięta i zadanie te będzie wykonane. 

Prowadzone były już rozmowy z firmą usługowo – budowlaną M. Brojakowski i A. Tomiak. 

Burmistrz dodał, że ksiądz proboszcz zdeklarował się przekazać materiały. 

 

Pkt 12. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad XVII Sesji VI kadencji Rady. 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 02 maja 2012r. 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 ......................................... 

Protokolant 

Izabela Czaja 

……………………… 


